



VILLE DE / TOWN OF

BARKMERE

PROCÈS-VERBAL DE LA SÉANCE ORDINAIRE DU CONSEIL MUNICIPAL DE LA VILLE DE BARKMERE TENUE À LA SALLE DU CONSEIL DE L'HÔTEL DE VILLE LE 14 DÉCEMBRE 2019 À 10 H00 À LAQUELLE ASSISTAIENT :

MINUTES OF THE REGULAR MEETING OF THE MUNICIPAL COUNCIL OF THE TOWN OF BARKMERE HELD IN THE COUNCIL CHAMBER OF CITY HALL ON DECEMBER 14TH 2019 AT 10:00 A.M., AT WHICH WERE PRESENT:

Le maire / The Mayor : Luc Trépanier
Les conseillers / Councillors Jake Michael Chadwick
Kimberley Lamoureux
Marc Frédette
Chantal Raymond
Stephen Lloyd
Marc-Olivier Duchesne

Formant quorum / Forming the quorum

Également présent /: Martin Paul Gélinas, directeur général et secrétaire-trésorier / Director General and Secretary-
Also in attendance : Treasurer.

OUVERTURE DE LA SÉANCE

Le maire déclare la séance ouverte à 10h47.

À moins d'indication à l'effet contraire dans le présent procès-verbal, le maire se prévaut toujours de son privilège prévu à l'article 328 de *la Loi sur les cités et villes (RLRQ, chapitre C-19)* en s'abstenant de voter

1. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

2019-093

Il est proposé par Monsieur le conseiller Stephen Lloyd, appuyé par Madame la conseillère Kimberley Lamoureux et résolu à l'unanimité des membres présents,

D'ADOPTER l'ordre du jour tel que déposé, soit:

1. **Adoption de l'ordre du jour**
2. **Adoption des procès-verbaux**
 - 2.1 Séance ordinaire du 9 novembre 2019.
3. **Affaires courantes**
 - 3.1 Annonces
 - 3.2 Correspondances
 - 3.3 APLÉ
 - 3.4 Loisirs Barkmere
 - 3.5 Suivi de la dernière séance
 - 3.6 Période de question (30 minutes)
4. **Finances et Administration**
 - 4.1 Résolution - Comptes à payer
 - 4.2 Code d'éthique et de déontologie des élus : déclarations des dons de plus de 100\$ - dépôt du rapport du secrétaire-trésorier
 - 4.3 Adoption du calendrier des séances pour 2020
 - 4.4 Adoption – Règlement 256 établissant les taux de taxes générales et spéciales pour la ville de Barkmere pour l'année 2020
 - 4.5 Dépôt des déclarations des intérêts pécuniaires pour l'année 2019
5. **Environnement**
6. **Urbanisme**
 - 6.1 Dépôt du rapport du directeur général
7. **Infrastructures et services**
 - 7.1 Acquisition de système solaire pour l'île Goulden
8. **Loisirs et Culture**
9. **Affaires légales**

OPENING OF THE MEETING

The Mayor calls the sitting to order: it is 10:47am.

Unless otherwise indicated in these minutes, the mayor always avails himself of his privilege provided for in section 328 of the *Cities and Towns Act (CQLR, chapter C-19)* by abstaining from voting.

1. APPROVAL OF THE AGENDA

2019-093

It is proposed by Councillor Stephen Lloyd and seconded by Councillor Kimberley Lamoureux and it is adopted unanimously by the council members present.

THAT the agenda be adopted as proposed:

1. **Approval of the agenda**
2. **Adoption of the minutes**
 - 2.1 Regular meeting held on November 9th, 2019.
3. **Current business**
 - 3.1 Announcements
 - 3.2 Correspondence
 - 3.3 BLPA
 - 3.4 Social Activities Barkmere
 - 3.5 Follow-up from last meeting
 - 3.6 Question period (30 minutes)
4. **Finance and Administration**
 - 4.1 Resolution - Accounts payable
 - 4.2 Code of Ethics and Ethics of Council Members - Presentation of the extract from the public register of donations over 100\$
 - 4.3 2020 Schedule of Council meetings
 - 4.4 Adoption – Bylaw 256 establishing general and special tax rates for the Town of Barkmere for the year 2020
 - 4.5 Presentation of pecuniary interests for the year 2019
5. **Environment**
6. **Urban Planning**
 - 6.1 Tabling General Manager's report
7. **Infrastructure and Services**
 - 7.1 Solar system for Goulden Island purchase
8. **Leisure and Culture**
9. **Legal Business**

10. M.R.C. et affaires régionales

10.1 Appui à la Ville de Mont-Tremblant

10.2 Soutien au projet d'études intégrées de lacs (LACtion) de l'organisme de bassins versants des rivières rouge, petite nation et saumon (OBV RPNS) – volet Lac des Écorces

10.3 Dernier conseil des maires

11. Levée de la séance

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

2. ADOPTION DES PROCÈS-VERBAUX

2.1 ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL DE LA SÉANCE ORDINAIRE DU 9 NOVEMBRE 2019

2019-094

PRENANT ACTE QU'une copie du procès-verbal de la séance ordinaire tenue le 9 novembre 2019 été remise à chaque membre du conseil municipal au moins vingt-quatre heures avant la présente séance, conformément aux dispositions de l'article 333 de la Loi sur les cités et villes, RLRQ c C-19, le secrétaire-trésorier est dispensé d'en faire la lecture;

EN CONSÉQUENCE,

Il est proposé par Monsieur le conseiller Jake Michael Chadwick, appuyé par Madame la conseillère Kimberley Lamoureux.

QUE le procès-verbal de la séance ordinaire du conseil municipal tenue le 9 novembre 2019 soit approuvé tel que déposé par le secrétaire-trésorier.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

3. AFFAIRES COURANTES

3.1 ANNONCES

3.2 CORRESPONDANCES

Aucune correspondance officielle n'a été reçue depuis la dernière séance.

3.3 APLÉ

3.4 LOISIRS BARKMERE

3.5 SUIVI DE LA DERNIÈRE SÉANCE

3.6 PÉRIODE DE QUESTIONS (30 minutes)

Une période de questions est tenue de 10h55 à 10h56.

4. FINANCES ET ADMINISTRATION

4.1 COMPTES À PAYER

2019-095

Il est proposé par Monsieur le conseiller Marc Frédette, appuyé par Monsieur le conseiller Jake Michael Chadwick :

QUE les comptes décrits à l'annexe « A » ci-dessous soient ratifiés et payés.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

10. R.C.M and Regional Business

10.1 Support to Ville de Mont-Tremblant

10.2 Support to the Lake Studies Project (LACtion) from *l'organisme de bassins versants des rivières rouge, petite nation et saumon* (OBV RPNS) – Lac des Écorces Component

10.3 Latest Mayors' Council

11. Meeting adjournement

CARRIED UNANIMOUSLY

2. APPROVAL OF THE MINUTES

2.1 ADOPTION OF THE MINUTES OF THE REGULAR MEETING HELD ON NOVEMBER 9th 2019

2019-094

CONSIDERING THAT a copy of the Minutes of the regular meeting held on November 9th 2019 was given to each member of the Town Council not less than twenty-four hours before the present council meeting, thus conforming to Article 333 of the Cities and Towns Act, the secretary-treasurer is exempt from reading;

THEREFORE,

It is proposed by Councillor Jake Michael Chadwick, seconded by Councillor Kimberley Lamoureux,

THAT the minutes of the regular meeting of council held on November 9th 2019 be adopted as deposited by the secretary-treasurer.

CARRIED UNANIMOUSLY

3. CURRENT BUSINESS

3.1 ANNOUNCEMENTS

3.2 CORRESPONDENCE

No official correspondence was received since the last meeting.

3.3 BLPA

3.4 LEISURE BARKMERE

3.5 FOLLOW-UP FROM LAST MEETING

3.6 QUESTION PERIOD (30 minutes)

The question period took place from 10:55 am to 10:56am.

4. FINANCE AND ADMINISTRATION

4.1 ACCOUNTS PAYABLE

2019-095

It is proposed by Councillor Marc Frédette, seconded by Councillor Jake Michael Chadwick:

THAT the accounts listed on the annexe "A" below be ratified and paid.

CARRIED UNANIMOUSLY

4.2 CODE D'ÉTHIQUE – DÉPÔT DE L'EXTRAIT DU REGISTRE DES DÉCLARATIONS DES MEMBRES DU CONSEIL RELATIFS AUX DONS DE PLUS DE 100\$

Le Directeur général informe le Conseil qu'il n'a reçu, en 2019, aucune déclaration à inscrire au registre public créé aux termes des dispositions de l'article 6 de la Loi sur l'éthique et la déontologie en matière municipale (RLRQ c. E-1.0.1) traitant des dons reçus par les membres du conseil.

4.3 CALENDRIER DES SÉANCES DU CONSEIL MUNICIPAL POUR L'ANNÉE 2020

2019-096

CONSIDÉRANT QUE les dispositions de l'article 319 de la *Loi sur les cités et villes* (L.R.Q. c.C-19) exige que le conseil de la ville adopte le calendrier des séances ordinaires de son conseil municipal avant le début de chaque année;

CONSIDÉRANT QUE la Ville de Barkmere a décrété par le règlement numéro 42 que les séances régulières du Conseil municipal doivent se tenir le deuxième samedi de chaque mois à l'endroit déterminé de temps à autres par résolution du conseil;

EN CONSÉQUENCE, il est proposé par le conseiller Monsieur le conseiller Stephen Lloyd, appuyé par Monsieur le conseiller Marc Frédette, et résolu à l'unanimité des membres présents :

QUE la Ville de Barkmere adopte le calendrier suivant pour les séances régulières du Conseil municipal pour l'année 2020. Ces séances se tiendront au Centre communautaire de la ville de Barkmere, au 199, chemin Barkmere, Barkmere, et débiteront à 10h00:

11 janvier 2020	11 juillet 2020
8 février 2020	8 août 2020
14 mars 2020	12 septembre 2020
11 avril 2020	10 octobre 2020
9 mai 200	14 novembre 2020
13 juin 2020	12 décembre 2020

ET QUE le présent calendrier soit inclus dans la prochaine parution du bulletin municipal

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

4.4 ADOPTION – RÈGLEMENT 256 – ÉTABLISSANT LES TAUX DE TAXES GÉNÉRALES ET SPÉCIALES DE LA VILLE DE BARKMERE POUR L'ANNÉE 2020

2019-097

Considérant que l'article 485 de la *Loi sur les cités et villes* (L.R.Q. c.C-19) autorise la Ville de Barkmere à imposer une taxe générale sur les valeurs foncières des propriétés situées sur son territoire;

4.2 CODE OF ETHICS – PRESENTATION OF THE EXTRACT FROM THE PUBLIC REGISTER OF DONATIONS OVER 100\$

The Director General informs the Council that he has not received, in 2019, any declaration to be entered in the public register created under the provisions of section 6 of the Municipal Ethics and Good Conduct Act E-15.1.0.1 dealing with gifts received by council members.

4.3 2020 SCHEDULE OF COUNCIL MEETINGS

2019-096

WHEREAS section 319 of the Cities and Towns Act (L.R.Q. c. C-19) requires that all towns adopt the schedule for the regular meetings of its municipal council for a year, before the beginning of the year;

CONSIDERING THAT the Town of Barkmere has decreed with bylaw 42 that regular meetings of the Town Council must be held on the second Saturday of every month;

THEREFORE, Councillor Stephen Lloyd moved, Councillor Marc Frédette seconded, and it was unanimously resolved by all present:

THAT the Town of Barkmere adopts the following schedule for the regular meetings of the Town Council for year 2020. These meetings will be on Saturday at 10:00 a.m.at the Community Center, 199 Barkmere Road, Barkmere.

January 11, 2020	July 11, 2020
February 8, 2020	August 8, 2020
March 14, 2020	September 12, 2020
April 11, 2020	October 10, 2020
May 9, 2020	November 14, 2020
June 13, 2020	December 12, 2020

AND THAT the present calendar will be distributed for free on the next municipal newspaper

CARRIED UNANIMOUSLY

4.4 ADOPTION – BY-LAW 256 ESTABLISHING GENERAL AND SPECIAL TAXES RATES FOR THE TOWN OF BARKMERE FOR THE YEAR 2020

2019-097

Considering that article 485 of the Cities and Towns Act (L.R.Q. c.C-19) authorizes the Town of Barkmere to impose a general tax levy on the value of the properties located on its territory;

Considérant que l'article 487 de la *Loi sur les cités et villes* autorise la Ville de Barkmere à imposer des taxes spéciales sur les valeurs foncières de propriétés situées dans un secteur spécifique de son territoire, notamment pour des travaux d'entretien;

Considérant que l'article 252 de la *Loi sur la fiscalité municipale* (L.R.Q. c.F-2.1) autorise la Ville de Barkmere à percevoir les taxes en plus d'un versement;

Considérant que l'article 250.1 de la *Loi sur la fiscalité municipale* autorise la Ville de Barkmere à imposer une pénalité sur tout compte en souffrance.

Considérant que l'article 481 de la *Loi sur les cités et villes* autorise la Ville de Barkmere à imposer des intérêts sur les soldes de taxes impayées après leur date d'échéance;

Considérant qu'un avis de motion a été donné à une séance régulière du Conseil le 9 novembre 2019;

En conséquence, Il est proposé par Monsieur le conseiller Marc Frédette appuyé par Monsieur le conseiller Marc Olivier Duchesne qu'il est ordonné et statué par la présente résolution l'adoption du règlement 256 établissant les taux de taxes générales et spéciales de la Ville de Barkmere pour l'année 2020.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

4.5 DÉPÔT DES DÉCLARATION DES INTÉRÊTS PÉCUNIAIRES POUR L'ANNÉE 2019

Le secrétaire-trésorier informe l'assemblée que les membres suivant du conseil déposent séance tenante leur déclarations d'intérêts pécuniaires conformément aux dispositions de l'article 358 de la *Loi sur les élections et les référendums dans les municipalités* (c. E-2.2) :

Noms des membres ayant déposé leur déclaration :

Luc Trépanier, Maire
Jake Michael Chadwick, conseiller au siège numéro 1
Marc-Olivier Duchesne, conseiller au siège numéro 2
Marc Frédette, conseiller au siège numéro 3
Stephen Lloyd, conseiller au siège numéro 4
Kimberley Lamoureux, conseiller au siège numéro 5
Chantal Raymond, conseiller au siège numéro 6.

5. ENVIRONNEMENT

6. URBANISME

6.1 RAPPORT DU DIRECTEUR GÉNÉRAL

Le directeur général fait rapport de l'émission des permis de construction ou de certificat d'autorisation et dépose le rapport sous l'annexe « B » rédigé par l'inspecteur municipal pour le mois de novembre 2019 de même que la liste des mutations intervenues sur les immeubles du territoire de la ville de Barkmere.

7. INFRASTRUCTURES ET SERVICES

7.1 RÉOLUTION – ACQUISITION D'UN SYSTÈME SOLAIRE POUR L'ÎLE GOULDEN

2019-098

Considering that article 487 of the *Cities and Towns Act* authorizes the Town of Barkmere to impose special tax levies on the value of properties located in a specific sector of its territory, namely for maintenance works;

Considering that article 252 of the *Act respecting Municipal Taxation* (RSQ, c.F-2.1) authorizes the Town of Barkmere to collect the taxes with more than one installment;

Considering that article 250.1 of the *Act respecting municipal taxation* authorizes the Town of Barkmere to impose a penalty on any overdue account;

Considering that article 481 of the *Cities and Towns Act* authorizes the Town of Barkmere to charge interest on the balance of unpaid taxes after their due date;

Considering that a Notice of Motion was given at a regular meeting of the Council on November 9, 2019;

Accordingly, it is proposed by Councillor Marc Frédette seconded by Councillor Marc-Olivier Duchesne that it was ordered and ruled by this resolution that bylaw 256 establishing the general and special tax rates for the Town of Barkmere for fiscal year 2020 be adopted.

CARRIED UNANIMOUSLY

4.5 TABLING OF STATEMENTS OF PECUNIARY INTERESTS FOR YEAR 2019

The secretary-treasurer informs the citizen that the following members of the council have produce their statements of pecuniary interest in accordance with the provisions of section 358 of the *Act respecting elections and referendums in municipalities* (chapter E 2.2):

Names of members who filed their declaration:

Luc Trépanier, Mayor
Jake Michael Chadwick, councillor seat # 1
Marc-Olivier Duchesne, councillor seat # 2
Marc Frédette, councillor seat # 3
Stephen Lloyd, councillor seat # 4
Kimberley Lamoureux councillor seat # 5
Chantal Raymond, councillor seat # 6.

5. ENVIRONMENT

6. URBANISME

6.1 DIRECTOR GENERAL REPORT

The director general presents the issuance of construction permits or authorization certificates, and presents the municipal inspectors report on the annexe "B" for the month of November 2019 as well as the list of the transfers of properties of the territory of the city of Barkmere

7. PUBLIC SERVICES

7.1 RESOLUTION – SOLAR SYSTEM FOR GOULDEN ISLAND PURCHASE

2019-098

Considérant qu'il est nécessaire de doter le nouveau bloc sanitaire de l'île Goulden d'électricité;

Considérant l'appel d'offres par la direction générale adressée à deux fournisseurs :

En conséquence, il est proposé par Monsieur le conseiller Marc Olivier Duchesne secondé par Madame la conseillère Chantal Raymond, et résolu à l'unanimité des membres présents :

Que la Ville de Barkmere acquiert le système solaire de Volts Énergies tel que décrit à sa soumission datée du 3 décembre 2019 pour la somme de \$9,997.40 plus les taxes de vente applicables.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

8. LOISIRS ET CULTURES

9. AFFAIRES LÉGALES

10. M.R.C. ET AFFAIRES RÉGIONALES

10.1 APPUI À LA VILLE DE MONT-TREMBLANT

2019-099

CONSIDÉRANT QUE la pénurie de main-d'œuvre est une préoccupation partagée;

CONSIDÉRANT QUE l'accès au logement abordable est une préoccupation qui est reliée;

CONSIDÉRANT QUE les municipalités et la ville de Barkmere partagent ces préoccupations;

CONSIDÉRANT l'opportunité que représente le Fonds de développement des territoires pour développer une stratégie en vue de contrer la problématique de la main-d'œuvre sur le territoire;

EN CONSÉQUENCE, il est proposé par Monsieur le conseiller Stephen Lloyd Et appuyé par Madame la conseillère Kimberley Lamoureux

Que la ville de Barkmere appuie la Ville de Mont-Tremblant dans le cadre du dépôt de son projet « Origine destination » au Fonds de développement des territoires 2020 de la MRC des Laurentides.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

10.2 SOUTIEN AU PROJET D'ÉTUDES INTÉGRÉES DE LACS (LACtion) DE L'ORGANISME DE BASSINS VERSANTS DES RIVIÈRES ROUGE, PETITE NATION ET SAUMON (OBV RPNS) - VOLET LAC DES ÉCORCES

2019-100

ATTENDU QUE L'OBV RPNS souhaite soutenir cinq communautés locales dans l'élaboration d'études intégrées de lacs avec un soutien financier du Programme de soutien aux enjeux de l'eau (PSREE).

ATTENDU QUE La communauté du lac des Écorces souhaite proposer sa candidature pour faire partie du projet principalement en raison d'enjeux de prévention des plantes exotiques envahissantes, en particulier le myriophylle à épi;

Considering that it is necessary to provide the new Goulden Island sanitary block with electricity;

Considering the call for tenders by the general management addressed to two suppliers:

Accordingly, it is moved by Councillor Marc-Olivier Duchesne-seconded by Councillor Chantal Raymond, and resolved unanimously by the present members:

That the Town of Barkmere acquire the Volts Energies solar system as described in its bid dated December 3, 2019 for \$ 9,997.40 plus applicable sales taxes.

CARRIED UNANIMOUSLY

8. LEISURE AND CULTURE

9. LEGAL BUSINESS

10. R.C.M. AND GOVERNMENTAL AFFAIRES

10.1 SUPPORT TO VILLE DE MONT-TREMBLANT

2019-099

WHEREAS the shortage of labor is a shared concern;

WHEREAS access to affordable housing is a related concern;

WHEREAS the municipalities and the Town of Barkmere share these concerns;

CONSIDERING the opportunity that the *Fonds de développement des territoires* represents to develop a strategy to counter the problem of the workforce in the territory;

CONSEQUENTLY, it is moved by Councillor Stephen Lloyd And supported by Councillor Kimberley Lamoureux:

That the Town of Barkmere support the Town of Mont-Tremblant as part of the presentation of its "Origine Destination" project to the Fonds de développement des territoires 2020 to MRC des Laurentides.

CARRIED UNANIMOUSLY

10.2 SUPPORT TO THE LAKE STUDIES PROJECT (LACtion) FROM L'ORGANISME DE BASSINS VERSANTS DES RIVIÈRES ROUGE, PETITE NATION ET SAUMON (OBV RPNS) – LAC DES ÉCORCES COMPONENT

2019-100

WHEREAS the OBV RPNS wishes to assist five local communities with the development of integrated studies of lakes with a financial assistance from the Water Concerns Assistance Program (PSREE);

WHEREAS the community of Bark Lake wishes to propose its application to be part of the projet, mainly due to the concerns related to the prevention of invasive exoti plant species, particularly the Eurasian Milfoil;

Il est proposé par Monsieur le conseiller Jake Michael Chadwick et appuyé par Madame la conseillère Kimberley Lamoureux, si la communauté du lac des Écorces est choisie pour faire partie du projet et que celui-ci reçoit le financement visé du PSREE, de :

1. Soutenir et s'impliquer dans le projet en s'engageant à assurer la présence de deux représentants (un employé et un élu) au comité de travail entre mai 2020 et avril 2021 (trois rencontres, coordination, pour un total d'environ de 25 heures), ce qui représente une contribution en temps d'une valeur d'environ 1 000\$ et,
2. Soutenir financièrement le projet à la hauteur de 1 500 \$ plus taxes.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

10.3 DERNIER CONSEIL DES MAIRES

Résumé des discussions tenues lors de la dernière séance du conseil des maires de la MRC.

Le maire fait rapport verbal des activités du conseil des maires de la MRC.

11. LEVÉE DE LA SÉANCE

La prochaine séance régulière du Conseil se tiendra le 11 janvier 2020, à 10h00, au Centre Communautaire de la ville, à Barkmere, Québec.

LEVÉE DE LA SÉANCE

2019-101

Il est proposé par Madame la conseillère Chantal Raymond, appuyée par Madame la conseillère Kimberley Lamoureux :

QUE la séance du Conseil soit levée à 11h23.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

(Original signé)

Luc Trépanier
Maire/Mayor

IT is moved by Councillor Jake Michael Chadwick and supported by Councillor Kimberley Lamoureux, if the Bark Lake community is selected to be part of the project and that this project is granted the financial assistance from the PSREE, to:

1. Assist and participate in the project in committing to ensure the present of two representatives (an employee and an elected official) to the working committee between May 2020 and April 2021 (three meetings, coordination, for a total of about 25 hours), which represents a contribution in time of value of about \$1,000 and,
2. Participate financially to the project to the level of \$1,500 plus taxes.

CARRIED UNANIMOUSLY

10.3 LATEST MAYORS COUNCIL

A resume of the Council of Mayors of the R.C.M. was made by the mayor.

The mayor reports verbally on the activities of the council of mayors of the MRC des Laurentides.

11. MEETING ADJOURNMENT

The next regular Council meeting will be held on January 11th 2020 at 10:00am at the Barkmere Community Center in Barkmere, Québec.

CLOSING OF THE SITTING

2019-101

It was moved by Councillor Chantal Raymond seconded by Councillor Kimberley Lamoureux and unanimously:

THAT the session of the Town Council be adjourned at 11:23am.

CARRIED UNANIMOUSLY

(Original signed)

Martin Paul Gélinas
Secrétaire-Trésorier/Secretary-treasurer

ANNEXE A / APPENDIX A
Comptes à Payer / Accounts Payable

Ville de Barkmere				
Registre des chèques pour 15411111 Banque Nationale - Mont-Tremblant				
Town of Barkmere				
Cheque Log for 15411111 National Bank - Mont-Tremblant				
Bénéficiaire	Montant	Date	Explication	
Payee	Amount	Date		Explanation
#				
Hydro-Québec	\$378,55	2019-11-19	Électricité luminaires de rue	Electricity street lighting
Hydro-Québec	\$285,01	2019-11-25	Électricité 199, chemin Barkmere	Electricity 199 Barkmere Road
Hydro-Québec	\$74,03	2019-11-25	Électricité 194, chemin Barkmere	Electricity 194 Barkmere Road
Bell Mobilité	\$48,25	2019-11-25	Cellulaire Inspecteur - Novembre 2019	Inspector's cellular - November 2019
Carte Mastercard	\$398,14	2019-12-03	Timbres, Papeterie, Registre foncier	Stamps, stationary
SAAQ	\$94,60	2019-12-10	Plaque motoneige	
Hydro-Québec	\$366,34	2019-12-10	Électricité luminaires de rue	Electricity street lighting
Bell Mobilité	\$48,25	2019-12-10	Cellulaire Inspecteur - Décembre 2019	Inspector's cellular - December 2019
Paielements Globaux Canada SENC	\$40,24	2019-12-02	Location mensuelle carte débit novembre 2019	Monthly location debit card November 2019
	\$1 733,41		Total - Règlement 213	Total - Bylaw 213
Luc Trépanier	\$2 197,27	2019-11-26	Traitement et allocation Maire	Mayor salary and allowance
Jake Chadwick	\$732,42	2019-11-26	Traitement et allocation Conseiller	Councillor salary and allowance
Marc-Olivier Duchesne	\$732,42	2019-11-26	Traitement et allocation Conseiller	Councillor salary and allowance
Marc Frédette	\$732,42	2019-11-26	Traitement et allocation Conseiller	Councillor salary and allowance
Andrea Leber	\$28,09	2019-11-26	Traitement et allocation Conseillère	Councillor salary and allowance
Kimberly Lamoureux	\$401,33	2019-11-26	Traitement et allocation Conseillère	Councillor salary and allowance
Stephen Lloyd	\$732,42	2019-11-26	Traitement et allocation Conseiller	Councillor salary and allowance
Chantal Raymond	\$732,42	2019-11-26	Traitement et allocation Conseillère	Councillor salary and allowance
ANNULÉ				
Laurentides automatisé inc.	\$258,69	2019-11-07	Renouvellement centrale de surveillance	Central Surveillance Renewal
André Charest, CPA	\$7 668,83	2019-11-19	Audit - Rapport financier se terminant le 31-12-2018	Audit - Financial report ending 2018-12-31
Signal Services Inc.	\$276,75	2019-11-25	Enseignes - Interdiction de stationner	No parking sign
Groupe DL solutions informatiques	\$2 362,05	2019-11-28	Migration windows 10 et mise à jour des postes de travail	Windows 10 migration and working stations upgrade
Matériaux McLaughlin inc. - BMR	\$642,64	2019-11-22	Matériaux construction - réaménagement garage municipal	Construction materials - municipal garage redevelopment
O'Shaughnessy, Richard	\$344,92	2019-12-02	Sortir embarcations du lac et entreposer	Take boats out of the lake and store
MG Distribution	\$2 299,50	2019-12-02	Achat conteneur chemin Duncan	Container - chemin Duncan
Documents XMA inc	\$461,49	2019-12-05	Imprimante Versalink - utilisation du 2019-10-04 au 2019-11-20	Versalink printer - usage from 2019-10-04 until 2019-11-20
O'Shaughnessy, Jonathan	\$400,00	2019-12-06	Ménage du 29 septembre au 17 novembre 2019	Cleaning fee for September 29 to November 17
O'Shaughnessy, Kevin	\$600,00	2019-12-06	Déplacement quai Île Goulden et travaux divers	Move dock at Goulden Island and clean up work
Ministre des finances du Québec CEAÉQ	\$137,97	2019-12-12	Service biologie	Biology service
Centre d'hygiène	\$282,42	2019-11-06	Accessoires de nettoyage	Cleaning supplies
René Gagnon	\$595,94	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Marie-France Émard / Yvan Girard	\$1 213,28	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Janice Lane	\$1 226,69	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Harold Richard Hartley	\$330,01	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Antonio Reis	\$2 456,27	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Marc-Olivier Duchesne / Mariane Bastien	\$438,33	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Jason Erickson / Joel Erickson	\$319,15	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Dilley Henderson Janet Elizabeth	\$894,00	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Michel Dugas / Roseline Emond	\$500,00	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Robert Thompson	\$474,46	2019-12-11	Remboursement trop perçu	Overpayment refund
Chantal Raymond	\$289,74	2019-12-11	Achat de timbres - Envoi bulletin	Stamp Purchase - Newsletter
Jake Chadwick	\$362,71	2019-12-06	Collations réunions caucus / Envoi échantillons d'eau	Caucus Meeting Snacks / Shipping Water Samples
	\$31 124,63		Total - Chèques	Total - Cheques
	\$15 199,42		Salaires et avantages sociaux	Wages and benefits
	\$48 057,46		Grand Total	Grand Total

ANNEXE B / APPENDIX B

Liste des Permis Émis/ List of Permits Issued

Permis et Certificats d'Autorisation pour 2019 - Ville de Barkmere							
RAPPORT D'ACTIVITÉS -Novembre 2019							
Date	Demande #	Permis #		Type	LDE	Propriétaire/ Demandeur	Description
	Year	Category	Number				
2019-11-06	19-76	C	2019-C-025	Construction	3129	Salem Sakkal	Remplacement bardeaux toit abri à bateau
2019-11-06	19-77	CA	2019-CA-54	Coupe d'arbres	2402-1	Rita Ladouceur	Coupe de 4 arbres morts
2019-11-08	19-78	CA	2019-CA-55	Coupe d'arbres	3129	Salem Sakkal	Coupe de 2 arbres morts et renversés
2019-11-08	19-79	CA	2019-CA-56	Déblai-Remblai	2360	William Trower	Bell/Raccord souterrain ligne téléphonique
2019-11-29	19-80	C	2019-C-026	Construction	0114-5	Marie-France Énard/Y. Girard	Rénovation importante bâtiment principal